

Munich celebrates St. Patrick's Day



DIF INFOLETTER ST. PATRICK'S DAY 2026

Hi Folks,

First of all, a big thanks to those of who attended our AGM on 6 February 2026. Thank you also to those who wrote advising they could not attend. The DIF-Board '23-'26 was unanimously elected for another three-year tenure. The protocol is available for perusal on request.

WE HAVE A BIG REQUEST:

We need members to become active for St. Patrick's Day parade 2026 on 15 March 2026.

We need boots on the ground.

We need your help.

Alexander has put together a marching group and if anyone else would like to march, please contact him at veranstaltungen@dif-bayern.de

We are representing DIF at the parade (for the first time in a few years) with a nice new DIF pavilion.

WE NEED MEMBERS TO STAFF THE PAVILION DURING AND AFTER THE PARADE

We want to create a rota of members who can man the pavilion for something like an hour at a time from 11:00Hrs to 18:00Hrs. If you can help earlier with the erection of the pavilion, just let us know.

PLEASE HELP

Contact either Alexander above or Brigitte kasse@dif-bayern.de or Karen Karen.Wandtke@mail.de. Since we have to plan the participation, we would be very grateful if you could reply by **4 March 2026**.

DIFler **Alison Moffat** has the honour of being the Parade Grand Marshal 2026 and her Munich Céilí Band is being especially honoured at the After Parade Party for 30 years of service to the parade. www.stpatricksday.de/grand-marshal-2026-alison-moffat-mclynn/2920/ - www.greensleeves-music.de/munich-ceili-band



Hi Folks,

zunächst einmal möchten wir uns herzlich bei allen bedanken, die an unserer Jahreshauptversammlung am 6. Februar 2026 teilgenommen haben. Wir danken auch allen, die uns schriftlich mitgeteilt haben, dass sie nicht teilnehmen konnten. Der DIF-Vorstand 2023–2026 wurde einstimmig für eine weitere Amtszeit von drei Jahren gewählt. Das Protokoll kann auf Anfrage eingesehen werden.

WIR HABEN EINE GROSSE BITTE:

Wir benötigen Mitglieder, die sich für die St. Patrick's Day Parade 2026 am 15. März 2026 engagieren.

Wir benötigen Unterstützung vor Ort.

Wir benötigen Eure Unterstützung.

Alexander hat eine Marschgruppe zusammengestellt. Wenn Ihr ebenfalls mitgehen möchtet, bitte kontaktiert ihn unter veranstaltungen@dif-bayern.de.

Wir vertreten DIF bei der Parade (zum ersten Mal seit einigen Jahren) mit einem schönen neuen DIF-Pavillon.

WIR BENÖTIGEN MITGLIEDER, DIE DEN PAVILLON WÄHREND UND NACH DER PARADE BESETZEN

Wir möchten einen Dienstplan für Mitglieder erstellen, die den Pavillon von 11:00 bis 18:00 Uhr jeweils für etwa eine Stunde betreuen können. Wenn Ihr bereits früher beim Aufbau des Pavillons helfen könnt, teilt es uns dies bitte mit.

BITTE HELFT UNS!

Wendet Euch sich entweder an Alex (siehe oben) oder an Brigitte kasse@dif-bayern.de oder Karen Karen.Wandtke@mail.de. Da wir die Teilnahme planen müssen, wären wir Euch für eine Rückmeldung bis **4. März 2026** sehr dankbar.

DIFler **Alison Moffat** hat die Ehre, im Jahr 2026 als Anerkennung für 30 Jahre Mitarbeit bei der Parade Grand Marshal zu sein, und ihre Munich Céilí Band wird bei der After Parade Party spielen. www.stpatricksday.de/grand-marshal-2026-alison-moffat-mclynn/2920/ - www.greensleeves-music.de/munich-ceili-band

The first St. Patrick's Day in Munich

The first St. Patrick's Day in Munich took place in 1996, with Frank McLynn as Grand Marshal, accompanied by the Irish wolfhound "Cymbrogie," and Jam Carolan as St. Patrick. Under the patronage of the German-Irish Friendship Association of Bavaria, participants included the Munich Irish Rovers soccer club, the Mary Murray School of Irish Dancing, The Claymore Pipes and Drums, the Ehinger Pipes and Drums, the Munich Scottish Association, the Munich Caledonians, the Irish Theatre Workshop, the St. Kilians Irish Centre, the Heimat- und Volkstrachtenverein Neuperlach Stamm e.V., the Trachtenverein Edelweiß München, the Alpspitzler München, the City Clickers Dance Group, Ben Lomond Pipes and Drums, as well as many families and members of the Irish community in Munich and Bavaria. After the "Blessing of the Shamrock" by Father Tom Healy, the parade set off towards Münchner Freiheit. There, the Mary Murray Irish Dancers and the United Pipes and Drums performed a dance routine on the square.

*A parade with 200 people had been registered and permission had been granted to march on the sidewalk. However, around 3,000 people actually turned up. Traffic had to be stopped and the revelers moved along the right-hand side of Ludwigstraße and Leopoldstraße towards Münchner Freiheit. Also present at the first St. Patrick's Day parade in Munich in 1996 was this year's **Grand Marshal Alison Moffat-McLynn**, who was and still is the long-time leader of the Munich Ceili Band, which has been participating in the parade for almost three decades. We fondly remember Mick Spillane, who originally came up with the idea for the St. Patrick's Day parade, and Bill Smith, who collected many photos of the parade and reported on it in his magazine Munich Irish Review. Sadly, both passed away prematurely. Munich can now look back on thirty years of St. Patrick's Day Parade tradition. It has become the largest parade on the European mainland. With a great team, we hope that this successful, inclusive, tradition-bound and at the same time cosmopolitan festival will continue to exist.*



Der erste St. Patrick's Day in München

1996 fand der erste St. Patrick's Day in München statt, mit Frank McLynn als Grand Marshal, begleitet vom Irish Wolfhound „Cymbrogie“, und Jam Carolan als St. Patrick. Unter der Schirmherrschaft des Deutsch-Irischen Freundeskreises Bayern e.V. beteiligten sich unter anderem der Munich Irish Rovers Fußballverein, die Mary Murray School of Irish Dancing, The Claymore Pipes and Drums, die Ehinger Pipes and Drums, die Munich Scottish Association, die Munich Caledonians, das Irish Theatre Workshop, das St. Kilians Irish Centre, der Heimat- und Volkstrachtenverein Neuperlach Stamm e.V., der Trachtenverein Edelweiß München, die Alpspitzler

München, die City Clickers Dance Group, Ben Lomond Pipes and Drums sowie viele Familien und Mitglieder der irischen Gemeinde in München und Bayern.

Nach der „Blessing of the Shamrock“ durch Pfarrer Tom Healy setzte sich der Festzug in Richtung Münchner Freiheit in Bewegung. Dort gab es auf dem Platz eine TANZEINLAGE der Mary Murray Irish Dancers und der United Pipes and Drums.

Angemeldet war ein Festzug mit 200 Personen und der Erlaubnis, auf dem Gehweg zu marschieren. Tatsächlich kamen jedoch rund 3.000 Menschen. Der Verkehr musste angehalten werden, und die Feiernden bewegten sich auf der rechten Seite der Ludwig- und Leopoldstraße in Richtung Münchner Freiheit.

Mit dabei beim ersten St. Patrick's Day-Festzug in München 1996 war auch die diesjährige **Grand Marshal Alison Moffat-McLynn**, seit vielen Jahren Leiterin des „Munich Ceili Band“, die seit fast drei Jahrzehnten an der Parade teilnimmt.

Wir erinnern uns gerne an Mick Spillane, der ursprünglich die Idee zum St. Patrick's Day-Festzug hatte, sowie an Bill Smith, der viele Fotos der Parade sammelte und in seiner Zeitschrift Munich Irish Review darüber berichtete. Beide sind leider früh verstorben.

München blickt inzwischen auf dreißig Jahre Tradition der St. Patrick's Day Parade zurück.

Mittlerweile ist sie die größte Parade auf dem europäischen Festland. Mit einem großartigen Team hoffen wir, dass dieses erfolgreiche, inklusive, traditionsverbundene und zugleich weltoffene Festival weiterhin bestehen bleibt.

Le gach dea-ghuí / With best wishes / mit freundlichen Grüßen
Frank McLynn

vorsitzender@dif-bayern.de

Tel.: 0049(0)89-63499848

Mob.: 0049(0)170-2311347

Carlo-Schmid-Straße 7,

D-81739 München.

www.dif-bayern.de



Deutsch-Irischer
Freundeskreis
Bayern e.V.